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Ruski strokovnjak za strategijo Vladimir Kvint o smislu in ciljih sodelovanja med Koprom in Moskvo

Pri strategiji je velikost
popolnoma nepomembna

Logično
prvo vprašanje za poklicnega stratega, ki pije

kavico s pogledom na Sredozemsko morje, daleč
stran od rodne Rusije in domače Pensilvanije, je,

kako je sploh lahko koristno sodelovanje med gigantskim
moskovskim Lomonosovim in majčkeno ter mlado
koprsko univerzo. "Velikost? Ta je na področju strategije
popolnoma nepomembna. Pomembna sta le čas in smer,
odgovarja Vladimir Kvint.

Vladimir Kvint ima nadvse
zanimivo življenjsko zgodbo.
Rodil se je v Sibiriji in nekaj časa
celo živel v Norilsku,
najsevernejšem mestu na svetu.
Profesionalno se je ukvarjal z
boksom in ves svoj študij opravil
med delom za rudniška in
metalurška podjetja, - kjer je tudi,
povsem izkustveno, spoznal
pomen in vrednost strateškega
razmišljanja.

Strategiji je posvetil svoje
akademsko delo. Predava v
Pensilvaniji in na ruski državni
univerzi Lomonosov. Želi si
utrditi strategijo kot samostojno
vedo. Ob tem pa je vključen v
številne mednarodne svete in
organizacije. Bil je, denimo,
predsednik mednarodne
akademije rastočih trgov, in dela
kot svetovalec za vlade po vsem
svetu. Za nasvet sta ga vprašala
George W. Bush in Vladimir
Putin, a kljub temu zase pravi, da
se skuša držati kolikor se le da
daleč od politike.

Njegov nedavni obisk na
koprski Fakulteti za management
je del sodelovanja med Univerzo
na Primorskem in moskovsko
državno univerzo. Torej
ustanovama, ki sta povsem
neprimerljivi po zgodovini,
tradiciji ter predvsem velikosti.
Kvint v tem ne vidi nikakršnih
težav: "S stališča strategije je
velikost popolnoma
nepomembna. Pomembna sta
samo čas in smer razvoja.
Univerzi dveh različnih velikosti,
ozadja in zgodovine lahko brez
težav sodelujeta. Seveda, če

najdeta pravo smer in svoje
najboljše primerjalne prednosti,
ki sodelovanje naredijo opazno
ter koristno za podiplomske
študente, za poslovneže, ki bi radi
nadgradili svoje znanje, in
predvsem za ekonomiji obeh
držav.

Podružnica Lomonosova v
Kopru, meni Kvint, je lahko
koristna za širšo regijo, za Italijo,
Hrvaško in celotni Balkan. A
poudarja: "Akademska dejavnost
lahko prispeva k ekonomskemu
razvoju zgolj in samo, če si
odločevalci resnično želijo
izboljšati ekonomijo. V Sloveniji
lahko izsledki skupnih študij
pomagajo odpreti nove smeri
uvoza in izvoza, lahko
vzpodbudijo nove proizvodnje, ki
so skladne z ruskimi potrebami.
Za Rusijo je Slovenija lahko vrata
na Balkan in v južno Evropo.
Treba je torej najti primerjalne
prednosti, ki so skladne s

potrebami in možnostmi obeh
držav.
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Ruski znanstvenik, ki se v
tekoči angleščini izraža bogato in
slikovito ter je s svojim pisanjem
že prepričal urednike revije
Forbes in New York Times, je ob
svojem obisku v Istri okrog sebe
videl veliko poslovnih priložnosti:
"Imate veliko priložnosti na
področju turizma, ne le
kulturnega, ampak tudi
športnega. V Rusiji se, denimo,
veliko športov ne razvija, ker
nimajo primernih pogojev za
trening. Pri vas pa imate pogoje
za jadranje, ki so med najboljšimi
na svetu.

Majhne države lahko
premagajo velike

To, da velikost pri strategiji ni
pomembna, bi morala biti za
Slovenijo dobra novica. Ali morda
tudi ne, saj ruši mit majhnosti, ki
jo pri razvojnih vprašanjih
pogosto uporabljamo kot izgovor.
Ki pa ne zdrži, je prepričan Kvint:
"Velikokrat v zgodovini se je
potrdilo, da so lahko tudi
najmanjše države s pravo
strategijo samozadostne in celo
izzovejo ter premagajo velike
države. Spomnimo se samo
Finske, ki je ohranila neodvisnost

od Rusije in odbila njen napad
prav zaradi izvrstne strategije.
Takrat je imela Finska tri milijone
prebivalcev, Slovenija jih ima zdaj
dva milijona in je, hvala Bogu,
nihče ne napada. Vaša država
zelo lepo napreduje na področju
novih energij in zelene energije, a
zdi se, da tega ne izkoriščate
dovolj. Nekaj let sem živel in delal
v Braziliji in sem imel priložnost
videti, kako je država nehala
uvažati nafto in začela tako
uspešno proizvajati etanol, da so

postali energetski izvoznik. Tudi
Slovenija ima veliko energetskih
priložnosti. Ne vidim, da bi sploh
izkoriščali energijo valov in tudi
vetrnih elektrarn ni prav veliko.

Kaj pomaga močna
vojska če gre v napačno
smer

Po globalni gospodarski krizi je
svet prešel v fazo, ko se zdi, da
mora vzpostaviti nove
ekonomske paradigme. In ko
posamične države iščejo
strategije, s katerimi bi se vrnile v
obdobje blagostanja in
stabilnosti. Smo torej v trenutku,
ko se rojevajo povsem nova
načela razvojnih strategij?

"Globalna finančna in
gospodarska kriza ni bila
posledica slabih strategij, temveč
odsotnosti vsakršne strategije.
Velika večina držav piše nekakšne
dokumente, ki so opredeljeni kot
strategije, ampak v resnici to niso,
ker jih pripravljajo ljudje, ki ne
poznajo osnovnih pravil
strateškega načrtovanja. Zelo

malo držav ima dejansko
strategijo in največja v tej majhni
skupini držav je Kitajska. Vodstvo
države je oblikovalo strategijo za
prihodnjih sto let že leta 1976.
Trenutno razmišljajo o svoji
200letni razvojni strategiji.
Kriza, ki se je začela kot

finančna, je dokazala predvsem
strateško nezadostnost Združenih
držav Amerike, meni Kvint: V
ZDA imajo korporacije izvrstno
strategijo, država pa je sploh
nima. Velike države z
velikanskimi resursi lahko zelo
dobro opremijo svoje ljudi, jih
izvrstno organizirajo in
disciplinirajo. A kaj pomaga, če

jih pošljejo v napačno smer? Prav
nasprotno od smeri, v katero bi
morali iti? Za majhne državeje
dobra, znanstveno utemeljena
strategija še toliko bolj
pomembna kot za velike.

Preprosto zato, ker imajo manj
rezerv.

Strategija je torej temelj
ekonomskega uspeha. In čeprav
bi moral biti ta eden glavnih
ciljev vsakega politika, ki je v
veliki meri odvisen od tega, ali
bodo imeli njegovi državljani
službe, Kvint ugotavlja, da

vladajoči večinoma ne razumejo
nujnosti dolgoročnih strategij.
"Seveda je to obnašanje do
določene mere samodestruktivno.
Politiki večinoma mislijo, da vedo
vse. Ko jih izvolijo, se sami sebi
zdijo vrhunec vesolja in stvarstva
ter mislijo, da bodo strategijo
zgradili na lastnem razmišljanju.
Ki pa je v resnici zaznamovano s
kratkoročno, vsakodnevno
dejavnostjo. Politik je odgovoren
za kratkoročne uspehe. Če letno
poročilo ne pokaže, da njegovi
ukrepi delujejo, bo morda
naslednje leto že izgubil položaj.
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Zato težko razmišlja strateško. In
zato potrebuje stratega, ki ima
strokovno znanje ter je hkrati
iskren, zvest in odgovoren.

Znanost prihodnosti
Kaj torej je strateško

razmišljanje? Kako lahko država
ali regija strateško načrtujeta
svojo ekonomsko prihodnost?
"Najprej, in to je bistveno, je treba
poiskati in razumeti vrednote
ljudi, ki živijo na nekem
območju. Na podlagi vrednot je
mogoče poiskati regionalne
interese in na podlagi teh razviti
prioritete ter jih uvrstiti na
agendo. Vrednote in interesi so
tisto, kar utemeljuje primerjalne
prednosti in če teh prednosti ni,
jih je potrebno ustvariti. Ta del
načrtovanja mora nujno sloneti
na kvalitativnih in ne
kvantitativnih analizah. Ko so
prioritete določene, jih je treba
razdeliti na cilje in šele takrat
pride čas, ko je za vsak cilj
potrebno narediti kvantitativno
analizo materialnih, človeških in
drugih resursov, ki so potrebni za
dosego cilja. Šele po vsem tem
imaš strategijo. Kakršnakoli
drugačna pot, meni Kvint,
pripelje do predlogov, ki bodisi
niso uresničljivi bodisi niso
primerni za značilnosti in duh
regije ali države.
Pomanjkanje strategije, meni

Kvint, je tudi temelj krize
Evropske unije: "Največja težava
EUje, da se je zveza začela kot
ekonomska zveza. A medtem ko
postaja vse bolj politična, njeni
državljani ne želijo dati svoje
usode v roke birokratom. Ljudem
za evropski parlament še zdaleč
ni toliko mar kot za nacionalne
parlamente. Zato nisem
naklonjen zamisli o svetovni
vladi. Nujno potrebujemo
globalno koordinacijo, ampak
sklenjeno na temelju svobodnega
konsenza in ne birokratskega
imperativa. VESNA HUMAR

"Politiki večinoma mislijo, da vedo vse. Ko jih
izvolijo, se sami sebi zdijo vrhunec vesolja in
stvarstva ter mislijo, da bodo strategijo zgradili
na lastnem razmišljanju. Ki pa je v resnici
zaznamovano s kratkoročno, vsakodnevno
dejavnostjo.
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Vladimir Kvint: "Globalna finančna in gospodarska kriza ni bila posledica slabih strategij,
temveč odsotnosti vsakršne strategije. Velika večina držav piše nekakšne dokumente, ki so
opredeljene kot strategije, ampak v resnici to niso, ker jih pripravljajo ljudje, ki ne poznajo
osnovnih pravil strateškega načrtovanja. Zelo malo držav ima dejansko strategijo in največja v
tej majhni skupini držav je Kitajska.
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